



**LEADERSHIP
MENTORSHIP
SCHOLARSHIP
ROLE MODELS**

**CALLING BLACK HIGH SCHOOL
STUDENTS OF EXCELLENCE!**



**BUILDING COMMUNITY LEADERS THROUGH
MENTORSHIPS AND
GEM*STAR SCHOLARSHIPS**

JOIN NOW!!!

playmasmontreal@gmail.com

Info: www.playmasmontreal.com



GemStar Circle of Excellence, an educational program of **Playmas Montreal Cultural Association**, a registered non-profit Organization. The GemStar Circle of Excellence is an opportunity to build a network of Black students of excellence, who maintain excellent grades and are actively involved in their communities.

GemStar Circle of Excellence will ensure Playmas Montreal building a pool of well-rounded excellent Black students.

GemStar Circle of Excellence will offer Scholarships from this pool of high performing Grade 11 high school students enrolled, in association with the **GemStar Scholarship Fund**.

Playmas Montreal Cultural Association has forever played a central leadership role in the cultural and arts and the advancement of Black and Caribbean Canadians. The GemStar Circle of

Excellence Program is to accelerate Playmas commitment to leadership within the Black community, consistent with the international decade for people of African descent.

Playmas Montreal recognizes the importance of the institutional memory and passing the torch onto younger generation for galvanizing Black youth leadership in solving the cultural, social, and economic allegiance for the Black community.

Playmas Montreal Cultural Association Social Impact

Playmas Montreal has a rich leadership history embedded in Black oral tradition in Montreal.

Founding and organizing events such as the A Taste of Tea honoring women with the Woman of Merit Award; Let's Here it for the Boys, honoring Black males; Triumph Through Adversity Scholarship for disenfranchised youth, Montreal Caribbean Fashion Week, showcasing Black and Caribbean designers and models; are oral history which need to be recorded, restored and passed on to younger people methodically to gain leadership skills and to learn from a black perspective.

Within Playmas Montreal Gemstar Circle of Excellence youth will provide a detailed description of leadership in community organizing, oral histories in Montreal to share their stories and life to open dialogue and spaces for a more fluid and reflective conversation between themselves on Black narratives of leadership.

These stories will be digitized and stored on Playmas Montreal website and YouTube Channel.

The GemStar Circle of Excellence is sponsored by Playmas Montreal Cultural Association, SBBI and BMO Bank of Montreal.

Contact us: www.playmasmontreal.com
www.playmasmontrealyoutubechannel.com
Email: playmasmontreal@gmail.com





GemStar Cercle d'Excellence est un programme éducatif initié par **l'Association culturelle Playmas Montréal**, organisme enregistré à but non lucratif. Cette initiative offre l'opportunité de bâtir un réseau d'étudiants noirs très performants qui maintiennent d'excellents résultats scolaires et s'impliquent activement dans la vie de leur communauté. [Dans cette brochure, le masculin comprend le féminin afin d'alléger le texte.]

Grâce à **GemStar Cercle d'Excellence**, Playmas Montréal créera un bassin d'étudiants noirs d'excellence et bien équilibrés.

GemStar Cercle d'Excellence propose d'octroyer des bourses d'études à partir de ce bassin d'étudiants noirs inscrits en dernière année du secondaire, et ce en liaison avec **le Fonds de bourses d'études GemStar**. BMO, qui parraine ce fonds, offrira des emplois d'été aux étudiants admissibles inscrits dans le programme GemStar Cercle d'excellence.

L'Association culturelle Playmas Montréal a toujours joué un rôle clé de leadership dans les domaines des arts et de la culture et lutte pour l'avancement des canadiens noirs et d'origine caraïbe. GemStar Cercle d'excellence vise à renforcer l'engagement de Playmas en matière de leadership au sein de la communauté noire. Il est à noter à cet égard que nous sommes dans la Décennie internationale des personnes d'ascendance africaine.

Playmas Montréal reconnaît l'importance de garder la mémoire institutionnelle et de transférer le flambeau à la génération montante afin de dynamiser des jeunes leaders et ainsi d'assurer la participation de la communauté noire à la vie culturelle, sociale et économique de la société plus large.

Impact social de l'Association culturelle Playmas Montréal

Playmas Montréal a une riche histoire de leadership faisant partie de la tradition orale noire à Montréal.

Nous avons créé et organisé de nombreux événements, dont le Festival culinaire caraïbe ; le Carnaval caraïbe de Montréal ; un Goût de thé, goûter qui honore les femmes noires en décernant le Prix de mérite; un événement semblable pour les hommes noirs; la bourse d'études Triompher dans l'adversité destinée aux jeunes défavorisés ;

la Semaine de mode caraïbe à Montréal pour faire valoir les designers et les mannequins noirs.* Il s'agit de notre histoire orale qui mérite d'être rapportée, rétablie et transmise de façon systématique aux plus jeunes pour qu'ils puissent acquérir des compétences en leadership et apprendre selon la perspective noire.

* [Taste of the Caribbean Food Festival; Montreal Caribbean Carnival; A Taste of Tea honouring women with the Woman of Merit Award; Let's Hear It for the Boys, honoring Black males; Triumph Through Adversity Scholarship for disenfranchised youth; Montreal Caribbean Fashion Week]

Grâce à GemStar Cercle d'Excellence de Playmas Montréal, les jeunes donneront l'exemple de leadership dans l'organisation communautaire et en matière d'histoire orale à Montréal afin de partager leurs histoires de vie et ouvrir un dialogue leur permettant une conversation plus aisée et mieux réfléchie autour des récits de leadership noir.

Ces récits seront enregistrés et sauvegardés sur le site web de Playmas Montréal et sur YouTube.

GemStar Cercle d'Excellence est un programme parrainé par l'Association culturelle Playmas Montréal, SBCCI et BMO Banque de Montréal.

Contact: www.playmasmontreal.com
www.playmasmontrealyoutubechannel.com

Courriel: playmasmontreal@gmail.com





**LEADERSHIP
MENTORAT
BOURSES D'ÉTUDES
MODÈLES**

**APPEL AUX ÉTUDIANTS NOIRS
D'EXCELLENCE DU SECONDAIRE !**



INSCRIVEZ-VOUS DÈS MAINTENANT !

playmasmontreal@gmail.com

Info: www.playmasmontreal.com